
تصــور کنیــد ملــوان انزلــی را در جایــی 
جــز ورزشــگاه ســیروس قایقــران و 
دور از هوادارانــی کــه ســکوهای ایــن 
ورزشــگاه را پــر کرده انــد. یــا هــواداران 
تراکتــور، دور از یــادگار امــام. همــه 
اینهــا تبعــات بی توجهی مــداوم فوتبال 
مــا بــه اصلی تریــن مــورد آیین نامــه 
حرفه ای ســازی اســت و در یــک کلام 
نشــان از ایــن دارد کــه مــا از مهم تریــن 
شــرط حرفــه ای بــودن چقــدر دوریــم!
ز  ا ش  یــد د ز با  ، ی مهــد ســهیل 
ورزشــگاه های تیم هــای فوتبــال را 
چنــد وقتی اســت کــه شــروع کــرده و با 
ارزیابی هایــی که انجــام داده در نهایت 
اعلام کرده اســت که برای فصل جدید 
و تــا زمانــی کــه نواقــص مطــرح شــده 
برطرف نشــود، در ورزشــگاه های شهید 

وطنــی قائمشــهر، ســیروس قایقــران 
انزلــی، یادگار امــام تبریز، تختــی آبادان 
و شــهید باهنر کرمان مسابقه ای برگزار 

نخواهــد شــد.
غلامرضا بهــروان، رئیس هیأت فوتبال 
مازنــدران کــه پیــش از تعلیــق فعالیــت 
کمیته هــای صــدور مجــوز حرفــه ای، 
عضــو ایــن کمیته هم بــود، حــالا درباره 
ایــن اتفــاق بــه خبرنــگار ایــران ورزشــی 
می گویــد: »ایــن اتفــاق نشــان می دهد 
کــه مــا برنامــه بلند مدتــی در فوتبــال 
نداریــم. ایــن اســتادیوم ها کــه 20 روز 
یــا یــک مــاه پیــش بــه یکبــاره خــراب 
نــی کــه  نشــده اند! متأســفانه مدیرا
مســئولیت بازســازی ایــن ورزشــگاه ها 
را برعهــده داشــته اند، اینقــدر تعلــل 
ننــد  ا بتو ر  تحــت فشــا تــا  می کننــد 
اعتباراتــی برای ایــن کار دریافت کنند و 
البتــه از این مورد هم نباید گذشــت که 
معمــولاً مدیران ما تا وقتی تحت فشــار 

نباشــند، اقدامــی انجــام نمی دهنــد. 
بــه طــور مثــال مــن می دانــم کــه بحــث 
مشــکلات ورزشــگاه یــادگار امــام از 
اســفندماه مطرح شده بود و مسئولان 
می توانســتند از همــان زمان شــروع به 

رفــع نواقــص کننــد.«
چــرا ورزشــگاه وطنــی هنــوز بــرای 
بهره برداری آماده نشده است؟ بهروان 
توضیــح می دهــد: »گفته انــد تــا هفتــه 
دوم یــا ســوم لیــگ آمــاده می شــود. 
چمن هــا ســبز شــده امــا براســاس 
اطلاعــی کــه مــن دارم باید 6 بــار تراش 
بخــورد و بعــد مــورد بهره بــرداری قــرار 
بگیــرد. تــا شــروع لیــگ 36، 37 روز 
باقــی مانــده و بــرای هــر تــراش حــدوداً 
4، 5 روز زمان نیاز اســت. اما ورزشــگاه 
وطنی طبــق بازدیدی که ســهیل مهدی 
داشــت، در زمینه هایــی مثــل نــور هــم 
نیاز بــه اعمــال اصلاحاتــی دارد که باید 

انجــام شــود.«

او دربــاره اینکــه بــا ایــن وضعیــت، 
ر  حضــو ز  مجــو ه ها  شــگا با ر  چطــو
در لیــگ حرفــه ای داخلــی را کســب 
می کننــد، می گویــد: »مجــوز ملــی را 
همــه باشــگاه ها گرفته انــد امــا مــن 
می دانــم کــه ســال پیــش 7 باشــگاه 
بودند که حتی مدارک شــان را هم برای 
کســب مجــوز آپلــود نکردنــد و گفتنــد 
مــا مجــوز نمی خواهیــم! ســال گذشــته 
مــا به عنــوان اعضــای کمیتــه صــدور 
مجــوز حرفــه ای قصــد داشــتیم جلــوی 
حضور برخی تیم ها در مســابقات لیگ 
برتــر را بگیریــم امــا فعالیت هــای ایــن 
کمیتــه تعلیــق شــد و نشــد ایــن اتفــاق 
بیفتــد. الان هــم کاری در ایــن زمینــه 
نمی شــود کرد اما خــود باشــگاه ها باید 
بــه فکر باشــند. از میلیاردها تومانی که 
هزینه می کنند اگر هر سال 50 میلیارد 
تومــان را صــرف خریــد زمین و ســاخت 
ورزشــگاه  اختصاصــی کننــد، اتفاقــات 

خوبــی می افتــد. بــاور کنیــد از همیــن 
امســال شــروع کننــد، 5 ســال دیگــر 

صاحــب ورزشــگاه هســتند.«
بهروان به شــرایط نامناســب ورزشــگاه 
آزادی هــم اشــاره می کنــد: »ورزشــگاه 
آزادی اصــلاً شــرایط خوبــی نــدارد و 
بحــث عــدم اســتحکام ایــن ورزشــگاه 
مطــرح اســت. همــه دیوارهــا و ســقف 
ایــن ورزشــگاه آب می دهــد و ســکوها 
وضعیت نامســاعدی دارد. باید چه کار 
کرد؟ باید باشــگاه ها شــروع به ساخت 
ورزشــگاه کننــد و مــا حداقــل در اطراف 
تهــران چنــد ورزشــگاه 35 هــزار نفــری 
داشــته باشــیم. ورزشــگاه کاربــردی 
بســازیم. نه اینکه ورزشــگاه در همدان 
ســاخته اند که در فصل ســرد، درســت 
در مســیر وزش بــاد اســت و نمی تــوان 
در آن بــازی برگــزار کــرد! ورزشــگاهی 
بســازیم کــه در همــه فصل هــا کاربــرد 

داشــته باشــد.«

بهروان: تعلیق هستیم اما چند تیم نباید در لیگ برتر باشند

ورزشگاه آزادی استحکام ندارد
هــر ســال بــه تعــداد ورزشــگاه هایی کــه فرســوده و غیراســتاندارد می شــوند و براســاس آیین نامــه حرفه ای امکان برگزاری مســابقات در آنها فراهم نیســت، اضافه می شــود. این اتفــاق گرچه به خودی خــود گام مثبتی برای 
اصلاح ورزشــگاه های غیراســتاندارد به حســاب می آید اما نشــان از نتیجه تأســف بار بی توجهی طولانی مدت مراکز نگهداری از اماکن ورزشــی اســتان ها دارد که حالا تیم ها را از شــهرها و هواداران شــان دور کرده اســت!

مســئولان برگــزار کننــده جــام اتحادیــه عرب هدایــای تیم های اول تا ســوم را 
اعــام کردنــد. بر این اســاس به تیم اول یک میلیــون دلار، تیم دوم 700 هزار 
دلار و تیم سوم 500 هزار دلار تعلق گرفت. با توجه به نایب قهرمانی تیم ملی 
عــراق بــا ســرمربیگری ناظم الشــریعه در جــام اتحادیه عرب پــاداش این تیم 
700 هــزار دلار بــا نــرخ کنونی و تقریبی دلار، مبلغی حــدود 22 میلیارد تومان 
درآمد فدراسیون عراق از سرمربی سابق تیم ملی فوتسال کشورمان است.

در روزهایــی کــه همــه از لــزوم اصاح زیرســاخت های فوتبالــی می گویند و اصرار 
دارنــد کــه نواقــص فوتبــال برطرف شــود، محصــص ناگهان بــا ایده تــازه ای از راه 
می رســد! او معتقــد اســت رمــز موفقیــت آرژانتینی هایــی مثل مســی، مارادونا و 
آگوئرو با زمین های فوتبال بی کیفیتی که دارند، این است که به شرایط بد عادت 
کرده انــد. او گفتــه: »مهــدی طارمی به شــرایط بد عــادت کرد که در حال حاضر به 

این جایگاه رســیده اســت. کلید موفقیت مربیان نیز همین موضوع اســت.«

محصصناظم الشریعه

رمز موفقیت طارمی، عادت به کمبودها؟درآمد 700 هزار دلاری برای عراق

بهناز میرمطهریان
bmirmotaharian@yahoo.com

رسول کربکندی اصاً با تصمیم اسکوچیچ برای برگزاری اردوی تیم ملی خارج 
از فیفادی و بدون حضور لژیونرها موافق نیست. او می گوید: »اگر قرار است ما 
اردویی برگزار کنیم که خارج از فیفادی باشد و نتوانیم از صد درصد ظرفیت مان 
اســتفاده کنیــم، هیــچ ســودی برای مــان نخواهد داشــت. اگر تا فیفــا دی بعدی 
مســابقات لیــگ به صــورت منظم برگزار شــود، بازیکنان داخلــی به خوبی آماده 

حضور در اردوی تیم ملی می شــوند و نباید آنها را تحت فشــار قرار دهیم.«

کربکندی

اردوی خارج از فیفادی سودی ندارد

دوشنبه  13 تیر 1401  سال بیست و پنجم  شماره 7073  

فوتبال ایران زیر  ذره بین
3مدیریت فوتبال 

صحبت های محمد ناظم الشریعه، سرمربی تیم ملی فوتسال عراق در گفت و گو با رادیو و خبری که او درباره 
مذاکــره فدراســیون فوتبــال عــراق با کارلوس کی روش و مهدی مهدوی کیا داد، حســابی در رســانه ها پیچید. 
او در این رابطه گفت: »وقتی به جلســه کمیته فنی فدراســیون عراق رفتم، داشــتند رزومه مربیان را بررســی 

می کردنــد کــه نــام مهدوی کیا و کی  روش مطــرح بود. اینکه چقدر این مربیان انتخاب بشــوند را نمی دانم.«
این اما در شــرایطی اســت که »محمد عماد« مدیر روابط عمومی و مدیر رســانه ای فدراســیون فوتبال عراق 
درباره همکاری فدراســیون فوتبال عراق با کارلوس کی روش و مهدی مهدوی کیا گفت: »فدراســیون فوتبال 
بــا گزینه هایــی از مــدارس فوتبــال پرتغــال و اســپانیا تماس هایی داشــته اســت و کارلوس کــی روش هم جزو 

مربی هــای پرتغالــی بــه شــمار می آیــد ولی نمی توانم به صورت رســمی مذاکــره با کــی روش را تأیید کنم.«
این در حالی است که برنامه »الحکم الرابع« قطری از جزئیات توافق کارلوس کی روش با فدراسیون فوتبال 
عراق خبر داد. طبق گزارش این رســانه کارلوس کی روش با قراردادی بلندمدت و 4 ســاله هدایت شــیرهای 

بین النهریــن را برعهده خواهد گرفت.
مدیــر روابــط عمومی فدراســیون فوتبال عراق در زمینه گزینه بــودن مهدی مهدوی کیا هم توضیح داد: »اصلاً 
ایــن خبــر صحــت نــدارد. پیــش از این گفتم فدراســیون فوتبــال به دنبال مربیانی از مدرســه فوتبــال امریکای 
جنوبی و اروپا است. مطرح شدن نام مهدوی کیا در کنار تیم ملی تنها شایعه رسانه ها است. به نظرم موفقیت 

کادرفنی ایرانی تیم ملی فوتســال مردان و بانوان عراق باعث مطرح شــدن چنین شــایعاتی شــده اســت.«

فدراســیون فوتبال هنوز قرارداد رســمی خود را با تولیدکننده لباس تیم های ملی امضا نکرده اســت. تنها 
بــرای تأمیــن البســه تیــم ملــی فوتبال بزرگســالان از برند مجید خواســته تولیــد لباس را شــروع کند که آن 
هــم بــا نارضایتــی بازیکنــان تیم ملی همراه اســت. در این شــرایط اما البســه تیم های ملــی پایه، وضعیت 
تأســفباری دارد! به نحوی که در تمرین تیم ملی نوجوانان از پوشــاک ســه، چهار شــرکت مختلف استفاده 
شده بود. حسین عبدی از البسه آدیداس، دستیارانش از البسه بدون برند، بازیکنان از پوشاک آل اشپرت 
و برخی هم از پوشاک شرکت مروج استفاده کردند. در تمرین تیم ملی جوانان اوضاع بدتر از این است. 
صمــد مرفــاوی از پوشــاک خصوصــی خــود اســتفاده می کند و بازیکنــان و مربیان هم از پوشــاک مختلفی 
بهــره می برنــد. اوضــاع در اردوی اســتعدادیابی تیــم ملی حتــی از این هم بدتر بود. بازیکنــان با لباس های 
باشــگاهی خود در تمرینات اســتعدادیابی تیم ملی حضور داشــتند و یک لباس متحد الشکل در حد تیم 
ملــی جوانــان ایــران بــه بازیکنــان واگــذار نشــده بود. حداقل می توانســتند پوشــاکی به بازیکنــان بدهند و 
ســپس مطابق اردوهای گذشــته از آنها پس بگیرند ولی فقط به دادن کاور به بازیکنان اکتفا کردند. گویا 
فدراسیون فوتبال این روزها دارد از همه لباس هایی که از قراردادهای قبلی در انبارش باقی مانده است، 
برای اردوهای تیم های پایه اســتفاده می کند. این وضعیت فدراســیونی اســت که تا پنج ماه دیگر در جام 
جهانی حضور خواهد داشت اما هنوز تأمین کننده پوشاک خود را نمی شناسد. پیش از این جلساتی برای 
انتخاب برند تأمین کننده البسه تیم های ملی برگزار شد که فعلاً هیچ نتیجه ای به دنبال نداشته است.

مهدوی کیا سرمربی کشور همسایه؟
فدراسیون عراق: شایعه است!

وضعیت عجیب لباس تیم ملی!
فدراسیونی که هنوز اسپانسر لباس ندارد

شروع پروسه رفع 
تعلیق کمیته  صدور 

مجوز حرفه ای
قرار است هوشنگ 

نصیرزاده، حمیرا اسدی، 
محمدرضا کسرایی، 

سهیل مهدی و جمشید 
نورشرق در قالب 

کمیته ای مسئولیت 
تکمیل مدارک و مذاکرات 

با AFC را برعهده داشته 
باشند تا به زودی کمیته 

صدور مجوز ایران رفع 
تعلیق شود. در صورت 

رفع تعلیق کمیته 
صدور مجوز حرفه ای 

از سوی کنفدراسیون 
فوتبال آسیا، سرپرست 

فدراسیون فوتبال 
باید اعضای جدید این 

 AFC کمیته را انتخاب و به
معرفی کند.

ZOOM

سرپرســت و دبیــرکل فدراســیون 
فوتبــال در آســتانه آغــاز ثبت نــام 
انتخابات هشــتم شهریور با رئیس 
کمیتــه بــدوی انتخابــات نشســت 
مشــترکی را برگــزار کردنــد. در ایــن 
دیــدار موضوعــات مرتبــط بــا رونــد 
برگزاری انتخابات فدراسیون فوتبال 
بــا حضــور ماجــدی، کامرانی فــر و 
فلاحتی شهاب الدینی مورد بررسی 
قرار گرفــت. انتخاب محل برگزاری 
مجمــع انتخاباتــی، شــرایط مــورد 
نیــاز، ســاز و کار ثبت نــام نامزدهــا 
و فراینــد برگــزاری نشســت های 
کمیته هــای بــدوی و اســتیناف و 
زمان بنــدی موردنظــر همچنیــن 
هماهنگــی بخش هــای مختلــف 
فدراســیون با مدیریــت دبیرکل در 
راســتای همراهــی بــا کمیتــه بدوی 
در رونــد برگزاری انتخابات از جمله 
موضوعاتــی بــود که در آســتانه آغاز 
ثبت نــام در ایــن نشســت مطــرح 
شــد و هماهنگی هــای لازم بیــن 
بــات و مســئولان  نتخا کمیتــه ا
فدراســیون خصوصــاً دبیــرکل کــه 
وفق اساسنامه مجری سیاست ها 
و تصمیم گیری هــای کمیتــه بدوی 
انتخابــات جهــت برگــزاری مجمــع 
انتخاباتی به شــمار می رود، صورت 

گرفــت.

زمان بازگشت 
اسکوچیچ به ایران

دراگان اسکوچیچ چند روزی است 
دوباره به کرواســی بازگشــته اســت 
و گفته می شــود بــرای اردوی بعدی 
تیــم ملــی بــه ایــران برمی گــردد. 
پاینــده، سرپرســت روابــط عمومی 
فدراســیون فوتبــال دربــاره زمــان 
 : گفــت چیچ  ســکو ا زگشــت  با
»هرچنــد او در کرواســی اســت امــا 
بــا فدراســیون در ارتبــاط و تمــاس 
اســت. فکــر می کنــم در مــرداد ماه 

بــه ایــران بازمی گــردد.«

امیرعابدینــی دربــاره مبلــغ 350 
میلیــارد تومانــی کــه در حســاب 
پرســپولیس و اســتقلال از محــل 
فروش ســهام وجود دارد و راه های 
هزینه کــرد آن، این طــور توضیــح 
می دهــد: »ایــن پــول نبایــد صــرف 
هزینــه روزمــره باشــگاه ها شــود. 
ایــن پــول امانــت و متعلــق بــه 
مــردم اســت. بــرای ایــن پــول باید 
برنامه ریزی شود تا سرمایه گذاری 

درســتی بــرای آن شــود.«
او در پاســخ بــه ایــن ســؤال که 350 
میلیارد تومان ســرمایه باشــگاه ها 
در کجــا باید ســرمایه گذاری شــود، 
این طــور توضیــح می دهــد: »ســود 
این پول در ســال حداقــل می تواند 
20 درصــد باشــد. یعنــی بــا یــک 
حســاب و کتــاب ســاده می تــوان 
از ایــن مبلــغ در ســال 70 میلیــارد 
تومان درآمدزایی کرد. الان حداقل 
ســود بانکــی 20 درصــد اســت. اگر 
سالی 70 میلیارد تومان برنگرداند، 
عمــلاً پــول از چرخــه اقتصــادی 
خــارج می شــود. البتــه اگر در 
یک شــرکت سرمایه گذاری 
شــود، سود انباشته خواهد 
داشــت که می توانــد ارزش 
اصــل پــول را هــم بیشــتر 

کنــد.«

دیدار رؤسای فوتبال 
با رئیس کمیته بدوی 

انتخابات

پیشنهاد عابدینی 
برای هزینه ۳۵۰ 

میلیاردی سرخابی ها

 zخبر

 zتیم های پایه


